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Magnetogram ni lektoriran! 

 
 

MAGNETOGRAM 
POGOVORA PREDSEDNIKA VLADE REPUBLIKE SLOVENIJE JANEZA JANŠE  

NA TELEVIZIJI VAŠ KANAL NOVO MESTO 
12. junij 2007 

 
NOVINAR: Dober ve�er, spoštovane gledalke in gledalci omrežja regionalnih televizij Slovenije. Vlada je prišla 
na Dolenjsko in v Belo krajino. Na predve�er obiska vlade pa v studiu televizije Vaš kanal v Novem Mestu 
izrekam prijazno dobrodošlico predsedniku vlade. Gospod Janez Janša, dober ve�er in dobrodošli. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Dober ve�er. 
 
NOVINAR: Poglejte, popoldne ste z nekaterimi ministri v Novem Mestu obiskali Revoz, ki je edina tovarna v 
tem delu Evrope, kjer se proizvaja novi Renault - model Twingo. V izvedbi projekta imajo pomembno vlogo tudi 
slovenski dobavitelji. Vaša ocena obiska? Morda ste preizkusili novega Twinga? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Seveda, na koncu so bili tako prijazni, da so nam dali testne 
avtomobile za testno vožnjo, ki smo jo naredili po tovarniškem dvoriš�u. Ob�utek je dober. Gre za dober avto, 
ki bo zagotovo tekmoval za visoko mesto v svoji kategoriji. Kar je še posebej pomembno, se le ta v celoti 
izdeluje v Sloveniji. To je prvi�, odkar ta tovarna obstaja. Pomembno je tudi to, da je sestavnih delov pri tem 
kon�nem izdelku, ki so slovenskega izvora, trikrat ve� kot pri prejšnjem modelu. Sre�ali smo se tudi s 
slovenskimi kooperanti oziroma dobavitelji - veliko je novih, ki prej niso sodelovali z Renaultom. Na ta na�in je 
na nek na�in doseženo ravnotežje med investicijo skoraj 40 milijonov evrov, ki jo je prispevala v celotno 
investicijo za ta projekt - ki v celoti obsega 400 milijonov evrov -  slovenska država. Še posebej pa je 
pomembno seveda, da je - ne samo neposredno pri proizvodnji, ampak tudi pri kooperaciji - ustvarjeno ve� sto 
delovnih mest. 
 
NOVINAR: No, vlada je bila na Dolenjskem in v Beli Krajini pred sedemnajstimi meseci in potrebno je re�i, da 
je od takrat do danes pol obljub izpolnjenih in realiziranih ali pa so v realizaciji. Res pa je tudi, da nekatera 
aktualna vprašanja - predvsem za to regijo - so še ostala odprta. Mednje zanesljivo sodi dokon�na izgradnja 
dolenjske avtoceste. Tudi vi ste se danes sre�ali, �e lahko tako re�em, na poti v Novo Mesto s tem 
»Trebanjskim sindromom«. Še vedno lopata ni padla, kako to vi komentirate? Vas to jezi? Kako gledate na te 
stvari? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja, to seveda ni prijetno. To je nekakšna naša slovenska zna�ilnost 
pri projektu izgradnje avtocest. Na posami�nih odsekih je bilo toliko razli�nih interesov. Usklajevanje je zaviralo 
izbor najoptimalnejše variante in zaradi tega smo pridelali zamude. Tudi lokacija dolenjskega kraka avtoceste 
pri Trebnjem je takšen primer. Še vedno niso oddana vsa dela, ki bi morala biti, ki jih bi bilo treba opravit. 
Vendar pa je zdaj ve�ina stvari opravljenih in nek rok je bil dolo�en. Se pravi, konec naslednjega leta za 
izgradnjo celotne povezave od avstrijske do hrvaške meje je še vedno možno dose�i. Jaz upam, da bo z 
dodatnimi napori to tudi dejansko storjeno. Še posebej zato, ker smo marca letos sprejeli nov zakon o 
prostorskem na�rtovanju, ki skrajšuje mnoge postopke in tisto, kar je še vezano na postopke, je zdaj bistveno 
bolj enostavno. Ampak ta primer Trebnjega pa� ne govori toliko o teh postopkih, ampak govori o razli�nih 
interesih v lokalnem okolju, ki potem blokirajo izbor najoptimalnejše variante.  
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NOVINAR: Torej, ta optimisti�ni odgovor boste podali tudi v teku jutrišnjega obiska, kajti jaz sem prepri�an, da 
vas bo kar nekaj gospodarstvenikov in managerjev podjetij, ki so zelo izvozno usmerjeni, to povprašalo? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Zagotovo. Saj o tem te�e beseda bolj podrobno tudi na sestankih 
oziroma dogodkih in obiskih ministra za promet, deloma tudi ministra za okolje. Oba sta vklju�ena v ta obisk v 
polni meri in minister za promet seveda podaja zelo natan�ne odgovore. Jutri na delovnem sestanku vlade, ki 
bo v celoti posve�en razvojnim izzivom te regije, se bomo tudi ostali �lani vlade seznanili z natan�nimi datumi. 
Ampak zaenkrat so stvari še v optimisti�nih okvirjih in jaz mislim, da bodo tudi ostale - se pravi, dokon�na 
izgradnja do konca naslednjega leta, tako kot smo obljubljali pred letom in pol.  
 
NOVINAR: No, med razvojnimi na�rti te regije je tudi boljša cestna povezava v Beli Krajini oziroma Bele 
Krajine z Novim Mestom. Kot zaenkrat kaže, je trenutna rešitev precej oddaljena., saj sta mnenji stroke in, 
zopet sva pri željah lokalnih skupnosti, na dveh razli�nih bregovih. Bo morda vlada v tem primeru odlo�nejša, 
da se pa� ne bi ponovilo, to, kar sva ravno prej govorila o Trebnjem? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Vlada bo odlo�nejša, pa tudi zakonski postopki bodo v tem primeru 
krajši, ker smo zakon ustrezno spremenili. Postopki se ne podvajajo in roki za odgovore državnih organov so 
mo�no skrajšani. Kljub temu pa, seveda, takšen poseg v prostor in tako pomembna odlo�itev terja svoj �as. 
Saj ni nobena skrivnost - gre za dve osnovni varianti, kjer so pa� razli�ni pogledi in razli�ni interesi. Preden bo 
vlada dolo�ila z državnim lokacijskim na�rtom, kje bo potekala trasa te »Tretje osi« v tem delu Slovenije, bodo 
na�rti javno razgrnjeni, z javno razpravo. Šele potem, ko bodo zbrani vsi razli�ni pogledi, bomo sprejeli 
odlo�itev. To pa bo vse v �asu, ki bo omogo�il optimalni poseg v prostor in tudi samo izgradnjo ceste. Treba je 
vedeti, da se je s tem projektom za�elo šele v mandatu te vlade, da nobenih pripravljalnih opravil ni bilo 
izvršenih prej. �e bi se o tem za�eli pogovarjati deset let nazaj, ne bi to ni� stalo, bi pa bili že zelo dale� in bi 
danes lahko v bistvu gradili - ker sredstva niso osnovni problem, osnovni problem so vsi tisti postopki, ki jih je 
treba prej opravit. Zdaj se stvari premikajo, ne bo pa, seveda, še te ceste naslednje leto ali po obisku te vlade, 
ker je to enostavno nemogo�e. Za ta �as se blažijo posledice slabih prometnih povezav med centrom 
Dolenjske in Belo Krajino. V delni rekonstrukciji je cesta �ez Gorjance. Tukaj so dolo�ena sredstva v 
prora�unu za to, da se razširijo vozni pasovi, da se olajša ta prometni tok, vendar pa, seveda, to ni kon�na 
rešitev. Kon�na rešitev je moderna cesta, ki si jo predstavljamo pod tem dolenjskim krakom tretje razvojne osi.  
 
NOVINAR: No, ta dolenjski krak tretje razvojne osi je nekako projekt prihodnosti, ampak sedanje razmere v 
Beli Krajini - �e še za trenutek ostaneva pri tej prometni infrastrukturi - tudi niso najboljše?. Jutri, recimo, si 
boste ogledali industrijsko cono Kanižarica, ki se izredno hitro razvija in povedali so mi, da je bilo veliko 
investitorjev, tudi iz tujine, ki so želeli aktivno vlagati. Vendar je bila tista najve�ja težava slaba cestna 
povezava in so se tako potem odpovedali in so, recimo, rajši vložili v sosednje države. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To verjamem. Ni pa to samo problem Bele Krajine. Že prej, sploh po 
osamosvojitvi, se je zanemarjalo mreže državnih cest - v �asu po osamosvojitvi z razlogom ali pa izgovorom, 
da se sredstva vlagajo prioritetno v avtocestni križ. Moje osebno mnenje je, da bi morali osnovni avtocestni 
križ graditi s koncesijami - del živih sredstev, ki smo jih tukaj porabili za avtocestne gradnje, pa porabiti za 
modernizacijo državnih cest, kjer ni možno pobirati cestnine in kjer je težko dobiti koncesijo ali pa sredstva iz 
javno zasebnega partnerstva ter za modernizacijo železniške infrastrukture, kjer tudi ni ni� narejeno. Hrvaška, 
recimo, se je odlo�ila za takšen pristop pri izgradnji avtocest - je hitrejši, ne obremenjuje neposredno teh živih 
sredstev in te je možno nameniti za druge stvari. Pri nas so bili dolo�eni interesi, ki so forsirali takšen na�in 
financiranja izgradnje avtocest in to se, seveda, neizogibno pozna potem drugod. Klju�na posledica je 
infrastrukturna odmaknjenost, slaba povezanost velikih delov Slovenije. To ni problem samo Bele Krajine, 
problem je na Koroškem -  tretja razvojna os bo reševala tudi problem Koroške, tam pospešeno delamo - in na 
Primorskem so takšni predeli, na Kozjanskem. Skratka, avtocestni križ je rešil del problemov v Sloveniji 
oziroma jih bo, ko bo v celoti dograjen - skupaj z  dopolnilnim avtocestnim programom, ne pa v celoti. Ravno 
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zaradi tega smo pa� te postopke pospešili, spremenili zakonodajo, sprejeli Resolucijo nacionalnih razvojnih 
projektov, kjer gre za to tretjo razvojno os - predvideli skoraj milijardo in pol evrov financiranja. Skratka, stvari 
se zdaj odvijajo, ni pa možno nadomestit tega razkoraka v nekaj letih. To je enostavno nemogo�e - že zaradi 
samih postopkov. 
 
NOVINAR: Skratka, obetajo se boljši �asi, da bomo hitreje lahko potovali po slovenskih cestah. Sedaj pa vas, 
gospod predsednik vlade Janez Janša, sprašujem ali se obetajo boljši �asi pri vprašanju reševanja romske 
problematike, ki je v tej regiji na Dolenjskem in tudi v nekaterih drugih krajih Bele Krajine zelo pere�a. Dobiva 
se ob�utek, da v letu in pol, odkar je bila vlada tukaj, nekih celostnih rešitev, strateških na tem podro�ju ni bilo 
ali se motim? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Mislim, da se motite, ker klju�na strateška zadeva, ki je manjkala, je 
bil Zakon o romski problematiki, katerega predvideva ustava iz leta 1991. Sprejet je bil ravno v tem �asu - med 
zadnjim in tem obiskom. Šele s sprejetjem tega zakona so nastale razmere, v katerih je zelo jasna 
odgovornost razli�nih nivojev.  Prej so bile sive lise, kjer se je odgovornost prelagala iz ob�ine na državo in iz 
države nazaj. Zdaj teh možnosti z izgovori ni. Bolj natan�no je dolo�eno tudi financiranje. Na tej podlagi se bo 
lahko reševalo neke zadeve, ki so bile prej preve� odvisne od dobre volje. V nekaterih lokalnih okoljih so jih 
bolje reševali, v nekaterih slabše. Tudi razmere so bile, seveda, razli�ne. Zdaj bo pristop bolj sistemski, kljub 
temu pa, nismo takrat in ne obljubljamo zdaj rešitve �ez no�. To je kompleksno vprašanje, ki ni samo 
vprašanje v Sloveniji. Pred dobrim tednom sem bil na obisku na Slovaškem, kjer imajo podoben problem v 
zvezi z reševanjem romskega vprašanja - ampak imajo tiso�krat ve�ji problem, ker je 10% populacije romske. 
Ko smo mi razlagali naše probleme, so se samo nasmihali. Rekli so: »Mi si samo želimo tako stanje pri nas.« 
Kar ne pomeni, da je pri nas dobro. Se pa v�asih mo�no pretirava z dramatiziranjem. Res problemati�no je v 
konkretnih okoljih, kjer so ti problemi in kjer enostavno ni �arobne pali�ice. Predpisi tam, kjer ni neke kulture, 
kjer ni nekega, recimo, osnovnega spoštovanja pravne države, ne zaležejo. Represija sama pa tudi 
dolgoro�no ni� ne rešuje. Samo vzgoja, vklju�evanje, integracija - ob tem, da se priznavajo vse kulturne 
pravice in pravice do identitete - samo to na dolgi rok rešuje problem. Kon�no imamo pozitiven primer v 
Prekmurju, kjer niso brez problemov, je pa situacija bistveno boljša.    
 
NOVINAR: No, ravno tu sem hotel navezati, da - tako Romi kot tudi, recimo, predstavniki lokalnih oblasti, vsi 
tisti, ki se sre�ujejo s tem vprašanjem - zatrjujejo, da zakon kot tak, je bil res sprejet, ampak ne rešuje pa tega 
vprašanja, kar ste pa� vi govorili. V biti ga ne rešuje, ne?   
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Zakon ne more spremeniti na�ina razmišljanja, lahko samo ustvari 
neke pogoje, v katerih lahko organi lokalnih skupnosti, država, v bodo�e tudi pokrajine, sprejemajo ukrepe, s 
katerimi se nekatera vprašanja rešujejo. Zakon sam ne prepre�uje konfliktov, ne spreminja na�ina obnašanja 
�ez no� - šele ustvarja pogoje, da se to za�ne delati. �ez deset let bomo lahko stehtali pozitivne u�inke 
zakona. Vmes bo verjetno še dopolnjen, popravljen - ampak smo ga dobili. �e bi ga imeli že pred desetimi leti, 
bi bili pri reševanju tega problema bistveno dlje.  
 
NOVINAR: No, veliko pa se obeta od predloga zakona o pokrajinah. Sedaj je v javni razpravi, odmevi so zelo 
dinami�ni. To je bilo verjetno za pri�akovati, štirinajst pokrajin se predlaga, stroka pa nekako zatrjuje in 
poskuša dokazovati, da bi bilo realno za Slovenijo osem. Kako vi, kot predsednik vlade gledate na to?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, �e bi bila Slovenija kraljevina ali pa absolutisti�na monarhija, 
potem bi nek monarh dolo�il število pokrajin. V Sloveniji pa je treba zakon o pokrajinah sprejeti v parlamentu z 
dvotretjinsko ve�ino. Smo enostavno pred dilemo ali se tudi v prihodnje ne naredi ni�, tako kot se doslej ni, in 
pokrajin nimamo, kljub temu, da bi jih že zdavnaj morali imeti. To ni samo nek politi�ni slogan, ampak gre 
enostavno za vzpostavitev inštrumentov, preko katerih se bo Slovenija bolj enakomerno razvijala. Ne gre za 
to, da bodo nastale nove pokrajine, ki bodo nove inštitucije. Gre za to, da se bo na pokrajinskem nivoju 
opravljalo veliko stvari, ki se zdaj manj u�inkovito opravljajo na državnem nivoju. Opravljalo se bo bliže ljudem, 
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tudi financiranje bo preneseno na ljudi. V primeru Dolenjske pokrajine, tako kot je predlagana, bo na 
pokrajinski prora�un preneseno blizu 100 mio € - za teko�e funkcioniranje pokrajine in za razvojne naloge - 
brez tega, da bi to predstavljalo dodatne davke ali pa dodatne obdav�itve. S tem, ko se bodo pristojnosti 
prenesle na pokrajinski nivo, se bo preneslo tudi financiranje, ki se sedaj opravlja v državnem prora�unu in 
marsikaj bo možno bolj racionalno naredit. Ko bo to bliže ljudem, ko bo tudi nadzor bolj neposreden in verjetno 
bodo tu dolo�ene stvari racionalnejše - glede na to, da se bo bolj poznalo razmere, v katerih se bo odlo�alo. 
Slovenija ni tako majhna, da bi se dalo iz Ljubljane odlo�ati o vsakem ravnatelju srednje šole ali pa o drugih 
stvareh, ki so po neki logiki stvar pokrajine, ki dobro funkcionirajo v primerljivih državah po Evropi. Kar se pa 
števila ti�e, pa še enkrat: tisti, ki pravijo, da bi moglo bit pokrajin manj, naj povejo, katere ne bi smelo biti. Neki 
poslanci v državnem zboru, ki govorijo, da je štirinajst prevelika številka, ko pridejo domov, pa ho�ejo celo še 
kakšno pokrajino ve�. Tako da, štirinajst je zgornja meja.  Zgornja meja tudi z vidika na�ela regionalne delitve 
po evropskem principu, ki smo ga do dolo�ene mere tudi dolžni upoštevati oziroma nam le to olajša nastop pri 
konkuriranju za evropska sredstva. Ali dvanajst ali štirinajst ni nobene bistvene razlike. Dvanajst statisti�nih 
regij pa imamo v Sloveniji že zdaj. Kakšne pa bodo meje teh pokrajin, pa je v tem trenutku nemogo�e 
dokon�no govoriti, ker je izdelan osnovni predlog in na ta predlog je že podana vrsta pripomb. Tudi ustavna 
obveza vlade je, da po�aka 60 dni na pripombe vseh ob�in, ker gre za stvar, ki jo je treba naredit, kolikor je 
pa� možno, v dogovoru z lokalnimi skupnostmi. Tudi potem, ko bodo enkrat, recimo, v državnem zboru meje 
pokrajin že dolo�ene, bo še vedno obstajala možnost, da neka ob�ina, ki je na meji - �e smatra, da ji bo bolje v 
drugi pokrajini - gre pa� tja. Ta možnost bo odprta tudi kasneje in verjetno se bo kdaj dogajalo. Jaz mislim, da 
optimalno število, ki ga je pa� možno v državnem zboru sprejeti z zadostno ve�ino je 14. To je politi�na 
realnost, prepir o tem ali je boljše tri ali pet, tukaj popolnoma ni� ne pomaga. Alternativa je: ali predlagati nekaj, 
kar je lahko sprejeto ali pa ni� narediti, tako kot tudi doslej niso ni� naredili. Jaz sem trdno prepri�an, da bo 
Slovenija, recimo, �ez osem let, ko bodo pokrajine zaživele - na ra�un boljše organizacije, na ra�un bolj 
racionalne porabe teh sredstev - ne samo bolj razvita v celoti, ampak bo tudi bolj enakomerno razvita. Ne bo 
tako velika razlika v razvoju med Ljubljano in ostalimi deli države. Zdaj je ta razlika velika, prevelika. Ta razlika 
se ne bo zmanjšala zaradi tega, ker bi Ljubljana za�ela zaostajati, ampak zato, ker bomo ohraniti ali celo 
pove�ati splošni razvoj. S tem, da bodo tisti, ki so manj razviti, zaradi druga�nega na�ina organiziranja, zaradi 
druga�nega na�ina financiranja, zaradi dogradnje pomembne infrastrukture in prometnic hitreje napredovali.  
 
NOVINAR: Iz vaših besed sem nekako zaklju�il, da ste vi popolnoma prepri�ani, da bo parlament imel toliko 
politi�ne volje in modrosti, da bo ta zakon podprl in da bo ta dvotretjinska ve�ina zagotovljena?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Saj to ne bo kakšna stvar za pripenjati si medalje, ker to bi morali že 
zdavnaj naredit. 
 
NOVINAR: Ampak nekateri poslanci…    
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ustava je bila sprejeta leta 1991. Že ta ustava je omogo�ala 
ustanovitev pokrajin. Rekli so, da je postopek prekompliciran. Dobro, šli smo v spremembo ustave, bilo je 
dovolj modrosti v parlamentu, da se je dosegla potrebna ve�ina za spremembo ustave v tem mandatu in zdaj 
ni nikakršnega izgovora ve�, da se pokrajine dejansko ne naredijo.  
 
NOVINAR: Morda, �e malce preideva na podro�je gospodarstva. Kazalniki razvoja v Sloveniji kažejo vzpon 
slovenskega gospodarstva, nekatera podjetja in panoge res dosegajo resni�no zavidljivo rast, vendar drugi pa 
pa� opozarjajo, da temu ni �isto tako. Kako, recimo, vi komentirate, tu in tam lahko zasledimo kakšne 
komentarje ekonomistov, ki pravijo, da pa ni ravno vse tako rožnato?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, seveda so tudi panoge, kjer stvari niso rožnate. Ampak v celoti 
gre pa Sloveniji zelo dobro. O tem ne pri�a samo rekordna gospodarska rast, o tem pri�a dejstvo, da, recimo, 
v tem drugem krogu obiskov po regijah, ki jih izvaja vlada, sre�ujemo povsem drug problem, kot smo ga pred 
dvema letoma. Pred dvema letoma je bil problem brezposelnosti v dobri polovici Slovenije eden od glavnih 
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problemov - odstotki so bili visoki, razen v Ljubljani in še nekaterih drugih regijah. �ez dve leti, �ez slabi dve 
leti, v tem drugem krogu obiskov, sre�ujemo povsem nasproten problem – pomanjkanje delovne sile, tudi na 
Dolenjskem. Tukaj je velik problem z  gradbeniki, kovinarji, gostinci, šoferji. Skratka, s številnimi profili 
kvalificiranih delavcev, ki jih enostavno ni. Brezposelnost v Sloveniji se je v �asu, odkar je vlada nazadnje 
obiskala Dolenjsko in majem letošnjega leta zmanjšala za 25 %. V tem �asu se je zaposlenost, kar ni povsem 
isto, ampak je v bistvu še bolj pomemben pokazatelj, pove�ala za skoraj 30%. Klju�ni problem gospodarskega 
razvoja pri ve�ini gospodarskih panog je v tem trenutku, pomanjkanje kvalificirane delovne sile. Še posebej, ko 
gre, recimo, za inženirje oziroma za tehni�ne poklice, pa tudi, ko gre za kvalificirane poklice v predelovalni 
industriji. V nekaj mesecih letošnjega leta je bila porabljena celotna kvota delovnih dovoljenj za tujce in 
podjetja pritiskajo za nova dovoljenja. Torej, ne gre za nekaj, kar bi bilo neko, bom rekel, statisti�no 
preigravanje. Gre za realno gospodarsko rast v Sloveniji, ki se odraža v ve�ji zaposlenosti, manjši 
brezposelnosti, v realnem dvigu standarda, ki se kaže v porastu realnih pla� in ta porast temelji na realnem 
dvigu produktivnosti dela, ne na nekem zadolževanju, na �em umetnem inflacijskem, na kakšni inflacijski 
spirali. Inflacija je nizka, kljub prehodu na evro, ki je avtomati�no povzro�il nekatere podražitve. Kljub dvigu 
cen nafte je inflacija pod nadzorom. Skratka, ta dobra kondicija Slovenije je realna in je v najve�ji meri rezultat 
izvedenih reformnih ukrepov v prvih dveh letih tega mandata. Res je tudi v Evropi konjunktura, vendar ni 
povsod. Imamo eno od sosednjih držav, kjer je gospodarska rast šestkrat nižja od Slovenije, pa je ravno tako v 
evropski monetarni uniji in ima boljše pogoje kot jih ima Slovenija. Skratka, v prvih dveh letih so bili narejeni ti 
reformni koraki, ki so vlado tudi stali dolo�en politi�en kapital, ker vsaka sprememba nekomu ne odgovarja, ki 
so ustvarili realno podlago za to veliko gospodarsko rast, ki je dosežena brez tega, da bi zarezali v katerokoli 
socialno pravico v Sloveniji. 
 
NOVINAR: Kako pa potem, recimo, si lahko kot predsednik vlade razlagate, da smo v zadnjih dneh pri�a 
pravemu frontalnemu napadu na vlado in tudi na vas osebno. Zadnja raziskava javnega mnenja kaže nizko 
podporo vladi. Pravi vihar pa je to pismo nekdanje državne sekretarke na gospodarskem ministrstvu Andrijane 
Starina Kosem, ki je pa� obremenila vlado in naj bi obremenjevala tudi vas. To nekako ne gre skupaj. Po eni 
strani uspeh, po drugi  strani pa diskreditacija - kako to komentirate?   
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To zadnje, je nepomembno. Pravite vi - vihar. To je vihar�ek v 
kozarcu vode in je povsem nepomembna zadeva z vidika realnega življenja v državi. Druga�e pa stvari niso 
tako nelogi�ne. Vedno, ko neka vlada dela realne reformne korake, to zadeva na dolo�ene interese. Obi�ajno 
tiste vlade, ki naredijo realne premike, ki se odražajo posledi�no v ve�ji gospodarski rasti in v stvarnih premikih 
realnega življenja, nimajo visoke podpore v javnosti. Najve�jo podporo v javnosti imajo tiste vlade, ki ni� ne 
delajo, ker se nobenemu ne zamerijo, samo delajo »pi-ar«, besedi�ijo in se odlo�ajo med A in B ali pa med B 
in A. Ni nobene razlike, tako da to ni tako nelogi�no. Vse vlade, ki so - �e se zdaj omejimo na Evropsko unijo - 
izvedle resne reformne korake, so se soo�ile tudi s padcem  javnomnenjske podpore - vsaj za nekaj �asa. To 
mene ni� ne skrbi, ker je ta vlada prisegla, da bo nekaj realno naredila - in to dela. Ni prisegla, da bo štiri leta 
vše�na vsem. To nas ne zanima. Na koncu tega mandata bomo imeli dobre realne rezultate. �e jih bomo znali 
prodati volivcem, volilni kampanji, bomo dobil še en mandat, �e pa� ne bomo znali tega narediti, ne bomo dobil 
še enega mandata. Bistveno ali pa najpomembnejše je, da stvari premaknemo. Ti rezultati, ki ste jih navedli, 
kažejo, da smo jih premaknili. 7,2% gospodarska rast je sanjska gospodarska rast tudi za mnoge manj razvite 
države, kjer je bistveno lažje imet tako visoko rast. V tem trenutku v svetu ni nobene toliko razvite države kot je 
Slovenija, ki bi imela trenutno tako visoko rast.  
 
NOVINAR: �isto za konec najinega pogovora, gospod predsednik, prosim, �e mi lahko odgovorite na tole 
vprašanje, povezano z afero SOVA. Ali je in na kakšen na�in res ogrožena varnost naše države in nas 
državljanov, ker je vlada mo�no posegla v delovanje SOVA, kot nekateri to na vso mo� poskušajo predstaviti 
javnosti ?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Glejte, Slovenija je bila v vojni, pa niti takrat ni bila varnost Slovenije 
odvisna od tajnih služb. Bila je odvisna od poguma ljudi pa od poguma slovenske policije in teritorialne 
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obrambe. Da zdaj nekdo govori, da je zaradi tega, ker se skušajo stvari urediti v tajni službi, ogrožena varnost 
države, je malo smešno. Zaradi zlorab v tej tajni službi v preteklosti, so bile ogrožene naše �lovekove pravice 
in svoboš�ine. Zaradi tega vlada zdaj te stvari ureja. Tisti pa, ki so neposredno prizadeti pa skušajo pozornost 
preusmeriti v to, da je država ogrožena. Slovenije je v NATO, je v EU, bo vodila Evropsko unijo prihodnje leto 
in neka aferica v tajni službi Slovenije strateško ni� ne ogroža. Ogroža pa, seveda, konkretne interese tistih, ki 
niso delali zakonito, zato je tudi tak vik in krik.  
 
NOVINAR: Predsednik vlade Janez Janša, hvala lepa za obisk v našem studiu in za ta pojasnila o aktualnih 
vprašanjih v naši državi. Vam, cenjeni gledalci in gledalke pa hvala lepa za pozornost in lahko no� iz Novega 
mesta.  
 


